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Ian DeMartino: Lži amerického impéria budou jeho
pádem
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V úterý íránský nejvyšší vůdce ajatolláh Alí Chameneí otevřel
dveře k jednání se Spojenými státy, když řekl, že rozhovor s
„nepřítelem“ není „na škodu“. Tímto rozhodnutím nový
reformně orientovaný íránský prezident Masoud Pezeshkian
splnil předvolební slib otevřít se Západu.

Ve svém projevu k prezidentovi ho Chameneí vyzval, aby
nedůvěřoval Spojeným státům.

„ To neznamená, že v určitých situacích nemůžeme spolupracovat
se stejným nepřítelem. Není na tom nic špatného,   ale nevkládejte do
nich své naděje. „Nevěřte nepříteli , “ řekl Chameneí Pezeshkianovi.

Írán má značné důvody nedůvěřovat Spojeným státům. V roce 2015
podepsaly Spojené státy, Írán a několik dalších zemí Společný
komplexní akční plán (JCPOA), lépe známý jako íránská jaderná
dohoda. Tato dohoda zavedla významná omezení íránského
jaderného programu výměnou za zrušení západních sankcí proti
Íránu.

V roce 2018 bývalý americký prezident Donald Trump od dohody
odstoupil. V roce 2022 odmítl současný americký prezident Joe
Biden nabídku na návrat k dohodě. Od stažení USA prý Írán výrazně
rozvinul svůj jaderný program.

„ Myslím, že je to jen pokus uklidnit nového prezidenta. Je reformním
prezidentem. Přišel jako reformní prezident, aby otevřel více
příležitostí pro Západ ,“ řekl bývalý analytik bezpečnostní politiky v
úřadu ministra obrany Michael Maloof pro Sputnik’s The Final
Countdown. Ale [JCPOA] je podle mého názoru jasně mrtvá,
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jednoduše proto, že to zkoušeli tři a půl roku pod Bidenovou správou
a nikam se nedostali. A pokud Trump nastoupí do úřadu, můžete si
být téměř jisti, že opustí všechny dohody .“

Pro země po celém světě není nic nového, že Spojené státy
nedodržují své dohody; V roce 1990, když bylo východní a západní
Německo v procesu sjednocování, tehdejší americký ministr
zahraničí James Baker ujistil sovětského vůdce Michaila Gorbačova,
že „ ani prezident, ani já nemáme v úmyslu jednostranně využívat
probíhající procesy“. a že vláda USA pochopila , „že je důležité nejen
pro Sovětský svaz, ale i pro další evropské země mít záruky, že
pokud si Spojené státy udrží svou přítomnost v Německu v rámci
NATO, nebude ani píď současného NATO vojenská jurisdikce se
rozšíří na východ.“

Během následujících tří desetiletí se však NATO rozšířilo dále na
východ, což nakonec vedlo ke konfliktu na Ukrajině.

V roce 1990 byla americká velvyslankyně v Iráku April Glaspieová
povolána na schůzku s tehdejším iráckým vůdcem Saddámem
Husajnem, který shromáždil vojáky na hranici s Kuvajtem kvůli ropě
a hraničnímu sporu. Podle uniklých diplomatických depeší Glaspie
Saddámovi řekl, že „prezident vás nařídil rozšířit a prohloubit naše
vztahy s Irákem“ a že Spojené státy „nezajímají k těmto arabským
záležitostem žádné stanovisko“.

O necelé tři týdny později Irák napadl Kuvajt, pravděpodobně si
Glaspieho komentáře vyložil jako ujištění, že Spojené státy zůstanou
neutrální. O necelý týden později Spojené státy zahájily operaci
Desert Shield. O čtyři měsíce později zahájili operaci Pouštní bouře
a zahájili první nálety na irácké síly.

“ Takže země si položí otázku, zda mohou vzít USA za slovo ,“
vysvětlil Maloof. “ Proto se více než 40 zemí, možná až 60, chce
připojit k BRICS a osvobodit se od závislosti na západním finančním
systému a sankcích .“
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Íránská jaderná dohoda je v tuto chvíli diskutabilní. „Mezinárodní
agentura pro atomovou energii (MAAE) zjistila, že Íránci ve
skutečnosti překročili 60 % a ‚náhodně‘ se obohatili na 90 %. Takže
tuto schopnost máte. Tak proč další inspekce MAAE?

Ale dopad lží amerického impéria bude mnohem hlubší než rychle
postupující íránský jaderný program, který zničí geopolitický vliv
země, decimuje její ekonomiku a izoluje ji od většiny zbytku světa.

Prvním krokem bude konec účinných jednostranných sankcí
Západu, což je fenomén, který již začal. „ Z tohoto důvodu je Írán
nyní důležitým členem BRICS a Šanghajské organizace pro
spolupráci (SGO),“ řekl Maloof. „Naučili se obcházet západní sankce
a to se bude jen zvyšovat, a proto se jim v mnoha ohledech daří.“

Není to jen Írán. Západ uvalil na Rusko tolik sankcí, kolik mohl po
zahájení své speciální operace na Ukrajině shromáždit. Navzdory
tomu se ruská ekonomika stala největší v Evropě a čtvrtou největší
na světě z hlediska parity kupní síly (PPP).

I když sankce nikdy nedosáhly svého stanoveného cíle, kterým je
zbavení moci mocných, dokázaly omezit ekonomický růst země na
úkor tamního obyvatelstva. Nyní tento nástroj opouští i americký
šatník. „Postupem času se naučili najít způsoby, jak sankce obejít, a
to je vlastně posílilo. Umožnilo jim to stát se více soběstačnými a
vybudovat více domácích průmyslových odvětví, což Írán také
udělal,“ vysvětluje Maloof.

„ Sankcionujeme některé z našich nejbližších spojenců za to, že
dokonce chtějí obchodovat s Ruskem. Například Turecku,
členskému státu NATO, od nás neustále hrozí sankce. Proto tyto
země říkají: ‚Podívejte, my se z toho prostě dostaneme. Nemůžeme
bojovat s USA, ale najdeme způsob, jak je obejít. A přesně to se
stalo ,“ pokračoval Maloof.
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S růstem BRICS a SCO poroste i dedolarizace, která zbaví Spojené
státy možnosti tisknout peníze a vyhýbat se inflaci z velké části tím,
že tyto dolary odvážejí do zahraničí, kde by je normálně používaly
společnosti a státy pro mezinárodní transakce.

„Nemáme odpověď na [dedolarizaci]. A přesto jsem právě dnes ráno
viděl zprávy, že dokonce i západoafrické země vážně uvažují o
odstranění nebo dedolarizaci dolaru a přechodu na fyzická aktiva,
jako je zlato ,“ vyprávěl Maloof s odkazem zejména na Ghanu,
nominálně západního spojence a jejího viceprezidenta. prosazoval
přechod ke zlatu.

„Nyní se shromažďuje bouře asi 60 zemí, které se chtějí připojit k
BRICS. Momentálně je jich jen 11, ale přibývají. A zaměřují se na
země, které mají přírodní zdroje, zejména zlato [a] ropu, fyzická
aktiva, která mohou podporovat jejich měny, a obchodují více ve
svých měnách, dokud BRICS nezavede svou vlastní měnu, pokud si
zvolí tuto cestu.

Jak se říká: „Když jediným nástrojem, který máte, je kladivo, každý
problém vypadá jako hřebík,“ Spojené státy nejsou schopny se s
novou realitou vypořádat, protože se mohou dívat pouze prizmatem
násilí.

„Vše, na co můžeme myslet, jsou obranné aliance a lidé chtějí rozvoj
infrastruktury. Víte, právě jsme byli vyhozeni z řady afrických zemí,
stejně jako Francouzi, kvůli naší pověsti,“ řekl Maloof. „Tyto věci
ovlivňují naši schopnost najít alternativu k naší současné cestě,
která je nyní fakticky zastaralá.

Bez ohledu na to, kdo v listopadu vyhraje předsednictví USA, je
nepravděpodobné, že by se situace změnila kvůli ignorantskému,
arogantnímu a tvrdohlavému americkému vedení.

„I kdyby [bývalý americký prezident Donald] Trump vyhrál, pochybuji,
že bude obklopen poradci, kteří mu dají tento druh strategického
plánu. Potřebujeme strategický plán, ne reakční plán, a nikdo
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nepřišel se strategickým plánem, jak se s tím vypořádat, protože
tento prvek BRICS a dedolarizace je dlouhodobý proces,“ řekl
Maloof . „Jsou také poháněni ideologií a to musíme překonat.
Musíme se dívat na skutečný svět v reálných podmínkách. A to se
stalo naší zkázou při formulování našich politik.“

“ To nás dostalo tam, kde jsme nyní, v mnoha ohledech izolace,
dlouhodobá izolace, s rostoucí izolací v Latinské Americe a
Africe,“ pokračoval Maloof. „A Rusové a Číňané zaplňují tuto
mezeru.“
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